
Verksamhetsberättelse 2023 för  

Jägareförbundet Hållnäs-Österlövsta Jaktvårdskrets 

_____________________________________________ 

 

Allmänt 

Styrelsen har under året haft följande sammansättning: ordförande Roger Karlsson, vice 

ordförande Anders Lindersson, sekreterare Barbro Nordberg, kassör Lena Hållinder, övriga 

ledamöter, Gunnar Fernlund, Ingemar Lönnövik och Claes Ek.   

  
 

Grupp- och kommittéverksamhet 

 

Vilt/Rovdjur/Klövvilt – ansvarig Roger Karlsson 
 

Rovdjur 
Lodjursjakten 2023. Två av länets 4 tilldelade lodjur fälldes inom Kretsen på premiärdagen 

den 1 Mars-2023. Båda var nonor och fälldes i Slada respektive Lövstabruk, skyttarna är att 

gratulera. Detta trots att endast sporadiska fynd av lodjur har inrapporterats under 2022–23. 

Därför ger rapporterna en felaktig bild av lodjursförekomsten i kretsen då ett betydligt större 

antal observationer har gjorts än de inrapporterade. Tilldelningen för 2024 års lojakt blir 10 

djur för hela länet, alltså en ökning med 6 djur från föregående års tilldelning. 
Vi vill understryka att det är de inrapporterade uppgifterna om observationer av lo, 

varg, björn och järv till Skandobs som utgör förutsättningen och omfattningen av legal 

jakt på dessa arter. Som jägare skall vi bidraga till rapporteringen och hjälp och 

uppmuntra gärna någon som observerat rovdjur med inrapporteringen.   
 
Älg 
Älgjakt 2023/24 har på många håll varit annorlunda mot tidigare år. Dels har man upplevt att 

det varit svårt att påträffa kalv och dels blev det en väldigt kort säsong för hundarna på många 

håll, då snötäcket blev väldigt djupt redan i slutet av november. Det finns också tecken på att 

andelen kvigor och fjolårstjurar minskat. 
Inom Botmora ÄSO var 5 av 34 fällda handjur fjolingar och 7 av 43 hondjur var kvigor. 
Kvarstoden av vuxentilldelningen är 16 tjurar och 12 kor. 
Det har fällts 56 av 85 tilldelade kalvar och totalt är 31% av tilldelningen ej fälld. 

 

I Hållnäs ÄSO har av 19 tilldelade tjurar fällts 21, varav 6 st var fjolårstjurar. Av tilldelat 24 

hondjur har 19 fällts och av dem var det endast 3 kvigor. 
Det har fällts 25 av 53 tilldelade kalvar och totalt är 32% av tilldelningen ej fälld. 

Siffrorna kan tyda på en nedsatt rekrytering de senaste två åren alternativt en högre 

kalvdödlighet.   
 

Aktuella avskjutningssiffror den 28 januari 2024. Källa: Jaktrapport.se 

 

 

 

 



I Österbybruks älgförvaltningsområde, dit kretsen hör, finns också många tecken som tyder på 

en snabbt minskande population sedan 2017. Den redovisning som lämnats från 

Billerud/Korsnäs angående tillståndet och utveckling av älgstammen i detta område redovisar 

olika mätresultat som anges återspegla älgstammen status och utveckling. 

 

Ett aktuellt exempel för älgjakten inom Österbybruks ÄFO, 2023/2024 är Vändelåbygdens 

ÄSO där endast 33% av tilldelningen fällts. 

 

Siffrorna från ÄBINS betesskadeinventering har minskat från 20,8% 2017 till 9% år 2022. 

Mest påtagligt har skadefrekvensen minskat i Hållnäs. Den spillningsinventering som utfördes 

2013 gav 8,6 älgar /1000 ha och den som genomfördes 2021 gav 6,8 älgar/1000 ha. Man 

anger en oklar siffra om totala antalet älgar i Uppsala län och enligt tidsserien från 2016 till 

2022 har antalet halverats liksom betesskador. På samma sätt har antalet observerade älgar 

under inledningen av jakten i Österbybruks ÄFO halverats sedan 2017 liksom antalet 

trafikolyckor med älg. Sammantaget ser man siffror som antyder en halvering av älgstammen 

under de senaste 5 åren. Om därtill föryngringen under de senaste åren visar sig ha försämrats 

får detta allvarliga konsekvenser för älgstammen i Norduppland.     

   

Rådjur 

Enligt Jägareförbundets statistik var antalet fällda rådjur per 1000 ha i kretsen 5,5 under 

2021–22. Detta är något lägre än i fjol men en tydlig ökning jämfört med bottenåren 2014–

2015 då avskjutningen var drygt 2 per 1000 ha. De milda vintrarna har haft en positiv 

inverkan på beståndsutvecklingen. 

 

De senaste årens spillningsanalyser visar att det finns 34 rådjur per 1000 ha i Österbybruks 

älgförvaltningsområde. Detta kan jämföras med motsvarande siffra från 2013 då antalet var 

7,3 rådjur per 1000 ha. 

 

 

Vildsvin 

Antalet fällda vildsvin per 1000 ha under 2021–22 har i vår krets varit 7,5 vilket är en något 

lägre än året innan då motsvarande siffra var 8,5/1000ha. Generellt är det en 3–4 faldig 

ökning under hela perioden 2011–2022.  

    

På grund av omfattande markskador har vi idag krav på en ökad vildsvinsavskjutning från 

lantbruket och tomtägare. Vill vi hjälpa lantbruket och tomtägare måste vi därför fortsätta att 

hålla ett högt jakttryck. Vi måste också bli bättre på rapporteringen av allt skjutet vilt till 

Jaktrapport och Viltdata så vi kan visa att jakten är viktig för samhället men också så 

att tillförlitligheten i rapporteringen förbättras. 

 

 

 

Viltolyckor 

Som påpekats ovan har antalet trafikolyckor men älg minskat i länet under senare år. 

Vägnätet här i norra Uppland saknar till stora delar viltstängsel och i kombination med tät 

trafik och hyfsade viltstammar blir det en stor mängd trafikolyckor med vilt inblandad.   



                                     

 

Inom Kretsen har under 2023 genomförts 124 eftersök på trafikskadat vilt, fördelat på: 
95 rådjur, 23 vildsvin och 6 älgar. 
Som jämförelse rapporterades det 101 viltolycksuppdrag för 2022, fördelat på: 
69 rådjur, 28 vildsvin och 4 älgar. 

Vi kan alltså konstatera en ökning med 23 viltolyckor och framför allt för rådjuren där 

ökningen blev 27% 

Vi vill från kretsstyrelsen ta tillfället i akt att rikta ett stort tack till våra eftersöksjägare 

som tar hand om skadat vilt vid trafikolyckor. 

 

 
Jaktskytte - ansvariga Lena Hållinder, Anders Lindersson 
Möjligheterna till övnings- och tävlingsverksamhet inom Jaktskyttet har genomförts 2023 i 

likhet med tidigare år. 

 

Övningstillfällen och kretsmästerskap har arrangerats på hagelstigen.  

16 april deltog 183st var av 10st var juniorer i vår stora hagelstig i Försäter.  

11 juni hade vi KM/LM och då blev Gustav Hillerstig krestmästare med 190 poäng. 47st 

skyttar deltog var av 2st var juniorer.  

26 augusti hade vi KM i älgbana, 10st deltog i kampen om kretsmästerskap och Johan Jansson 

segrade med 80/11 poäng 

24 september körde vi Försäterstigen i kula, 182st deltagare var av 6 juniorer. Vi genomförde 

både KM och LM samtidigt i älgstig 32st deltog i KM. Kretsmästare blev Gustav Hillerstig 

122/5 poäng. I Länsmästerskapet deltog 105st. 

Skyttecentra 2023. Aktiviteten på skyttecentra har hållit samma nivå som föregående år.KM-

skytte på älg-banan 40serier. Hoppas vi får in fler deltagare 2024. Markör-skyttet på 

måndagar 301 serier. Betal-serier på onsdagar och söndagar en lite ökning till 1026 serier. Det 

får vi vara nöjda med när man ser till vädret och höjda ammunitionspriser. Långhållsbanan 

blev sent avröjd. Hoppas på ett större utnyttjande av banan 2024. Tack till alla som arbetar 

som markörer på älgbanan! 

Vi gratulerar alla vinnare men upprepar att det viktigaste är att delta och träna på skytte så 

mycket som möjligt.  

Resultat från genomförda tävlingar i KM är publicerat på kretsens hemsida 

www.laget.se/hallnasosterlovsta 

 

 

Hund/Viltspår – ansvarig Claes EK 
Aktiviteter inom ramen för hundkommittén arrangerades inte under 2023.   
 
 

http://www.laget.se/hallnasosterlovsta


 

Ungdomar/Utbildning – ansvarig Anders Lindersson 

Inget under 2023 

                                             

 

Viltövervakning/Viltdata – ansvarig Roger Karlsson  
I skrivande stund har ej rapporteringen från jaktrapport till viltdata för 2023 ännu inte 

genomförts, så det finns ingen ny statistik att visa efter förra året, som såg ut så här: 

 
I Hållnäs/Österlövsta jaktvårdskrets har under året kretsens medlemmar rapporterat 

avskjutningen för 44% av kretsens jaktbara areal. Detta är exakt samma siffra som i fjol vilket 

tyder på en trogen skara rapportörer men länets övriga kretsar har förbättrat sig. Nu har vår 

krets en betydligt blygsammare plats 9 medan vi i fjol hamnade på delad 5:e plats bland de 20 

rapporterande kretsarna. Visst finns här förbättringspotential men bravo och tack ni som 

rapporterat! Borde vi inte slå Tierp-Tolfta Jvk som i år slog oss med hästlängder med 

rapporterat 62%?  Styrelsen hoppas att ännu fler jaktlag i år kommer att rapportera till 

viltdata. För mer information om hur du gör, gå in på www.viltdata.se alternativt 

kontakta Jägareförbundet i Uppsala. 

 

Medlem/Marknad 

Kommunikation – Sociala media, Hemsida, e-post – ansvarig Lena Hållinder 

Styrelsens information till medlemmarna sker via sociala media; hemsidan och facebook 

liksom mejlslingan. Information ges om styrelsebeslut, planerade aktiviteter samt matnyttigt 

av allmänt intresse för medlemmarna.  

Kretsens medlemmar ombeds regelbundet besöka hemsidan alternativt facebook-gruppen för 

information om nyheter, kurser, föreläsningar och andra aktiviteter liksom för information 

som berör jakten i vårt område. Vi finns på hemsideadressen: www.laget.se/hallnasosterlovsta 

och/eller på Facebook Hållnäs-Österlövsta JVK - fb@hallnasosterlovstajvk.  

På hemsidan finns kontaktuppgifter till förtroendevalda i kretsstyrelsen – både telefon och 

mejladress!   
Här finns en tvåvägskommunikation för utskick av nyheter inom vårt område samt en 

möjlighet att nå kretsstyrelsen för frågor och förslag. Om du som medlem läser detta och 

inte fått någon information under året trots att du har en e-postadress ombeds du 

informera oss om din korrekta e-postadress så att vi kan nå dig i fortsättningen. Av 

kretsens 279 medlemmar når vi 237 med mejladress. Betyder att det förmodligen saknas 

mejladresser till flera medlemmar varför vi uppmanar alla med mejl som vill ha meddelande 

digitalt att meddela oss din mejladress. 

  

Antal medlemmar  
Kretsens medlemsantal i december 2023 var 279st medlemmar. 

  

 

 

 

 

 

 

http://www.laget.se/HALLNASOSTERLOVSTA/
http://www.laget.se/HALLNASOSTERLOVSTA/


 

 

 

 

Tack!  
Liksom tidigare år vill styrelsen rikta ett varmt tack till alla som genom frivilligt arbete 

underhåller, iordningsställer och framför allt genomför våra olika skytteaktiviteter!  

  

Styrelsen vill slutligen uppmana alla kretsens medlemmar att aktivt verka för att 

förmå jaktkamrater att ansluta sig till kretsen som medlemmar i Svenska 

Jägareförbundet. Vår möjlighet till inflytande över jakten är beroende av vår 

storlek. Och glöm inte att rapportera vad ni skjuter under årets jakt till 

www.viltdata.se. Jaktåret är numera 1/7 - 30/6. 

 
 

 

 

 

 

 

Hållnäs 2023-12-31  

  

Styrelsen Jägareförbundet Hållnäs-Österlövsta Jaktvårdskrets   

  

___________________________    ___________________________ 

Roger Karlsson      Anders Lindersson  

Ordförande     

  

  Vice ordförande  

____________________________    ____________________________ 

Barbro Nordberg         Lena Hållinder  

Sekreterare        Kassör                       

____________________________    ____________________________  

Gunnar Fernlund          Ingemar Lönnövik 

Ledamot        Ledamot 

   

   

   

   

_____________________________   

 Claes Ek 

Ledamot     

 


